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معاون دادگستری استان قزوین:
سنددار کردن بستر رودخانه ها گام 
مهم برای مقابله با زمین خواری است

جرم  وقوع  از  پیشگیری  و  اجتماعی  معاون 
سنددار  گفت:  قزوین  استان  کل  دادگستری 
کردن بستر رودخانه ها گامی مهم برای مقابله با 
زمین خواری و ساخت و سازهای غیر مجاز است.
کارگروه  جلسه  چهارمین  علی فولیان در 
منطقه ای  آب  شرکت  مستندسازی  و  املاک 
را  اموال دولتی  قزوین گفت: دستگاه هایی که 
در اختیار دارند باید امانتداری کنند و از اموال 
تحت اختیار و حقوق بیت المال صیانت کنند. 
وی ادامه داد: در تصمیم گیری ها، اجزا، ارکان و 
ساختار دستگاه ها باید به گونه ای عمل شود که 
با حفظ امانتداری از هرگونه تضییع اموالِ تحت 
به  اشاره  با  اختیار دولتی پیشگیری شود. وی 
بیانات مقام معظم رهبری در خصوص تعیین 
تکلیف مالکیت اراضی و اهمیت اسناد رسمی 
عنوان کرد: یکی از بهترین روش های صیانت از 
اموال، تعیین تکلیف اموال است. فولیان ضمن 
تاکید بر ضرورت فراهم کردن مقدمات اجرای 
امر  متولی  دستگاه های  قانون حدنگار توسط 
گام  اموال؛  کردن  داشت: شناسنامه دار  اظهار 
مثبتی به منظور در امان ماندن اموال از رفتارهای 
مجرمانه است. این مقام قضائی در ادامه اضافه 
کرد: قانون جامع حدنگار این امکان و فرصت را 
فراهم می آورد تا دستگاه ها با ارائه کلیه مستندات 
و اطلاعات توصیفی اموال و املاک خود به اداره 
کل ثبت اسناد و املاک؛ مقدمات اجرای این 
تحت  املاک  و  اراضی  شدن  سنددار  و  قانون 
اختیار خود را فراهم آورند. وی با اشاره به ساخت 
و سازهای غیر مجاز، تصرفات غیرقانونی حریم 
استان،  در  تخلفات  سایر  و  رودخانه ها  بستر 
اضافه کرد: اجرای این قانون هم حقوق دولت 
غیرقانونی  تصرفات  از  هم  و  می کند  تأمین  را 
پیشگیری کرده و در نهایت منجر به کاهش ورود 
پرونده به دستگاه قضائی می شود. فولیان ضمن 
اشاره به اقدامات و مشارکت مناسب دستگاه های 
متولی با اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 
قانون حدنگار در  اجرای  رشد  به  رو  روند  و 
منطقه ای  آب  شرکت  کرد:  اضافه  استان، 
استان نیز به عنوان عضو شورای حفظ حقوق 
بیت المال استان مکلف است به منظور سنددار 
با هدفگذاری صورت  کردن رودخانه ها، مطابق 
مقام  این  باشد.  داشته  را  لازم  اهتمام  گرفته، 
بستر  قانون  اساس  بر  کرد:  عنوان  قضائی 
رودخانه ها و مجاری آبی جز ثروت های عمومی 
و انفال بوده و حسب قانون باید سند مالکیت 
به نمایندگی از دولت به نام وزارت نیرو صادر 
علیه  بر  دعوی  طرح  و  نظارت  باب  از  تا  شود 
متصرفین و متجاوزین بر این املاک در محاکم 
دادگستری دارای سِمتَ بوده و همچنین مجاز به 
انعقاد قرارداد به عنوان مالک برای بهره برداری و 
صدور پروانه برای متقاضیان باشد، این موضوع 
اداری  عدالت  دیوان  عمومی  هیأت  رأی  در 
اشاره شده که برعهده وزارت نیرو است. معاون 
اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری 
کل استان قزوین ضمن تصریح بر اینکه سنددار 
کردن بستر رودخانه ها گامی مهم برای مقابله با 
زمین خواری و ساخت و سازهای غیر مجاز است، 
با اشاره به تفاهم نامه های فی مابین وزارت نیرو، 
سازمان ثبت اسناد و املاک و سازمان جنگل ها، 
مراتع و آبخیزداری؛ بر تسریع در روند سنددار 
شدن تمام رودخانه های استان به مساحت ۱۱ 
هزار هکتار تاکید کرد. دبیر شورای پیشگیری از 
وقوع جرم استان اضافه کرد: در صورت طرح 
حریم  و  خصوص تداخلات اراضی  در  اختلاف 
رفع تداخلات،  کارگروه  در  رودخانه ها  بستر 
آب  شرکت  از  لازم  استعلامات  می بایست 
این شرکت  نماینده  و  پذیرد  منطقه ای صورت 
داشته  حضور  کارگروه  این  جلسات  در  باید 
باشد. معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم 
پایان ضمن  در  قزوین  استان  کل  دادگستری 
اعلام همکاری دستگاه قضائی استان در جهت 
تسهیل فرآیند صدور سند رودخانه های استان 
پیشگیری از تضییع حقوق بیت المال، ساخت 
و سازهای غیرمجاز، سو استفاده های احتمالی 
و خسارات ناشی از سیلاب ها و … را از آثار و 
برکات این موضوع دانست و افزود: هرگونه موانع 
و اختلافات مابین شرکت آب منطقه ای و سایر 
سازمان ها نیز باید طی برنامه ریزی مشخص و با 

برگزاری نشست های مشترک رفع شود.

استاندار آذربایجان غربی:
آذربایجان غربی ۱۷ هزار کلاس 

درس جدید نیاز دارد
 استاندار آذربایجان غربی با بیان اینکه این 
استان به ۱۷ هزار کلاس درس جدید نیاز دارد، 
میانگین  به  دستیابی  برای  اکنون  هم  گفت: 

کشوری نیازمند پنج هزار کلاس درس هستیم.
محمدصادق معتمدیان در نشست مشترک 
وزیر آموزش و پرورش و معاونان وی با اعضای 
شورای آموزش و پرورش آذربایجان غربی، اظهار 
استان  این  در  آموزشی  امکانات  توزیع  کرد: 
عادلانه و متوازن نیست و باید این رویه تغییر 
کند، در این استان با چالش جدی در فضای 
آموزشی مواجهیم که رفع این کمبودها نیازمند 

توجه ویژه است.
وی با اشاره به به اینکه ۲۳ هزار میلیارد ریال 
برای برای توسعه فضای آموزشی استان در سفر 
رئیس جمهور مصوب شده است، گفت: هفت 
رقم  که  یافته  تخصیص  آن  ریال  میلیارد  هزار 

بسیار مطلوبی است.
استاندار آذربایجان غربی با بیان اینکه شاخص 
فضای آموزشی در برخی شهرهای استان حتی 
کمتر از میانگین استانی و حدود ۴.۲ مترمربع 
است، افزود: ۱۵ شاخص برای توسعه تعریف 
شده است که بخشی توسعه آموزشی است، در 
شهرستان ارومیه مدارس سه شیفته وجود دارد 
که در حال تهیه کانکس برای جبران کمبود فضا 

هستیم.
ماندگی ها  عقب  این  یادآور شد:  معتمدیان 
در  حاکم  مختلف  شرایط  و  گذشته  از  میراثی 
منطقه بوده و نیازمند نسخه ای ملی برای رفع 

این چالش ها هستیم.
این  کرد:  تاکید  غربی  آذربایجان  استاندار 
این  جبران  برای  ملی  عزم  یک  نیازمند  استان 
مدرسه  نهضت  اینکه  ضمن  کمبودهاست 
به  شده  اندازی  راه  منطقه  این  در  که  سازی 
تنهایی جوابگوی حل مشکلات نیست. به گفته 
معتمدیان، در کادر آموزشی نیز این استان دارای 
کمبودهای جدی است و برای حل این موضوع 
نگاه  پرورش  و  آموزش  وزارت  باید  نیز  مهم 
ویژه ای به آذربایجان غربی داشته باشد. استاندار 
آذربایجان غربی ادامه داد: در جریان زلزله خوی 
نیز ۲ هزار میلیارد ریال )۲۰۰ میلیارد تومان( برای 
بازسازی مدارس این شهرستان اختصاص یافت 
و ۴۰۰ میلیارد ریال برای این منظور هم از محل 

اعتبارات استانی تخصیص دادیم.
وزیر آموزش و پرورش نیز در این نشست با 
بیان اینکه آذربایجان غربی در رتبه بندی معلمان 
وضعیت مطلوبی دارد و این طرح به خوبی اجرا 
شده است، افزود: در پروژه مهر هم استان در 
ردیف ۱۰ کشور است ولی لازم است این پروژه 

سریع جمع بندی شود.
اینکه  با اشاره به  رضا مرادصحرایی همچنین 
وضعیت  نام  ثبت  آمار  در  غربی  آذربایجان 
این زمینه ۸۲.۵  اظهار کرد: در  مطلوبی دارد، 
درصد ثبت نام ها انجام شده که نسبتاً مطلوب 
است. وی با تاکید براینکه بسیاری از مسائل و 
چالش های موجود در خود استان ها قابل حل 
ادامه داد: تبدیل شدن به یک نظام  هستند، 
یکپارچه برای رفع موانع مهمترین مساله قابل 

پیگیری است.
صحرایی با بیان اینکه تغییر نگاه و تحول در 
مدیریت به عنوان راه حل مشکلات است که باید 
به آن توجه جدی شود، اضافه کرد: اینکه در یک 
نقطه ای از یک شهر کلاس برای دانش آموزان 

نباشد این سو مدیریت است.
۷۱۸ نفر سهمیه استخدامی برای دوره ابتدای 
در آذربایجان غربی در نظر گرفته شده است 
صحرایی با اشاره به اینکه استان ها به مولدسازی 
توجه بیشتری باید کنند، یادآور شد: مشکلات را 
باید با استفاده از ظرفیت های موجود و قوانین 
حل کرد با ایستایی مشکلات حل نمی شود و در 

تقلا و تکاپو مشکلات حل می شود.
آمارها  کرد:  تاکید  پرورش  و  آموزش  وزیر 
بیانگر این است که ۴۰ هزار معلم در این استان 
دانش آموز در  و حدود ۷۰۰ هزار  کار  مشغول 

حال تحصیل هستند.
سهمیه  تخصیص  در  گفت:  صحرایی 
استخدامی توجه ویژه ای به این استان شده و 
۷۱۸ نفر سهمیه استخدام برای دوره ابتدایی در 
نظر گرفته شده و در مقطع متوسطه هم ظرفیت 

مطلوبی تخصیص داده شده است.
مولد سازی  به  است  لازم  اینکه  بیان  با  وی 
دقت شود، افزود: استان ها باید از این ظرفیت 
استفاده کنند و در مولدسازی ۱۰ هزار میلیارد 

ریال برای این استان در نظر گرفته شده است.
وزیر آموزش و پرورش اظهار کرد: در زمینه 
بازنشستگی نیروها نیز در صورت نیاز مناطق 
همکاران می توانند استمرار خدمت دهند و قانون 

این اجازه را می دهد.

 حسین امامی در نشست مدیران عامل صنعت 
آب و فاضلاب اظهار کرد: طرح هوشمندسازی شبکه 
به زیرساختهای موجود در  با توجه  نیز  آب استان 
سال جاری آغاز می شود و اجرای این طرح نقش 

مهمی در پایداری شبکه آب ایفا خواهد کرد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان رضوی 
گفت: در هفته دولت امسال ۶۰ طرح آب و فاضلاب 
با ۱۷۸ میلیارد ریال اعتبار در استان کلنگ زنی و 

بهره برداری می شود.
وی گفت: سه میلیون و ۳۰۰ هزار نفر در شهرهای 
تحت  مشهد  جز  به  رضوی  خراسان  روستاهای  و 
رضوی  خراسان  فاضلاب  و  آب  شرکت  پوشش 
هستند و آب استان از هزار و ۷۰۰ حلقه چاه، ۱۵ 

دهنه چشمه و ۱۴ رشته قنات تأمین می شود.
امامی گفت: خشکسالی شدید و بی سابقه طی ۵۰ 
سال اخیر آبدهی هزار و ۴۳۰ منبع تأمین آب استان 

را تحت تأثیر قرار داده است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان رضوی 
یعنی  جاری  آبی  سال  در  بارش ها  میزان  افزود: 
از ابتدای مهرماه سال ۱۴۰۱ تا کنون ۱۰۰ میلی متر 
بوده که در مقایسه با سال قبل ۴۳ و در مقایسه 
با میانگین بلند مدت ۸۴ میلی متر کاهش داشته 
است. وی بیان کرد: خشکسالی و کاهش منابع آبی 
منجر به افت فشار و قطعی کوتاه مدت آب در برخی 

شهرها و روستاها می شود.
به ۱۰۰ شهر  این شرکت  اینک  امامی گفت: هم 
استان به جز مشهد و ۲ هزار و ۴۰۰ روستا آب رسانی 
می کند و با وجود مشکلات شدید مالی و کاهش 
درصد   ۹۳ و  شهرها  درصد   ۱۰۰ آسمانی  نزولات 
روستاها در استان تحت پوشش شبکه آب بهداشتی 

قرار دارند.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان رضوی 
با اشاره به تأمین آب پایدار در روستاها در جریان 
طرح جهاد آبرسانی افزود: این طرح از سال گذشته 
با همکاری قرارگاه امام حسن مجتبی )ع( آغاز شده 
روستای   ۱۲۱ به  طرح،  این  نخست  مرحله  در  و 
تا سال ۱۴۰۴ آب رسانی  از ۲۰ خانوار  بیش  دارای 
پروژه  اجرای  خصوص  در  وی  شود.  پایدارمی 
جمع آوری فاضلاب در شهرهای استان اظهار کرد: 
در این بخش محدودیت های اعتباری وجود دارد لذا 

از ظرفیت بخش خصوصی استفاده می شود.
طرح های  تکمیل  اینک  هم  گفت:  امامی 
شهرهای  در  فاضلاب  بهداشتی  دفع  جمع آوری و 
با سرمایه  تایباد  نیشابور، تربت حیدریه، خواف و 

گذاری بخش خصوصی در دست اجراست.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان رضوی 
به بخش  فاضلاب  پساب  واگذاری  و  تولید  افزود: 
صنعت منجر به اجرای طرح های توسعه ای می شود 

لذا این مهم در دستور کار است.
در ادامه این نشست علیرضا طاهری، مدیرعامل 
کرد:  اظهار  رضوی  خراسان  آب منطقه ای  شرکت 
یک  حجم  با  دوستی  سد  استان،  مهم  سد   ۵ از 
میلیارد و ۲۵۰ میلیون متر مکعب در حال حاضر 
۹ درصد آب دارد که سال گذشته ۲۱ درصد بوده 
است. سد طرق با حجم ۳۲.۸ میلیون متر مکعب 
درصد  گذشته ۲۸  سال  که  دارد  ذخیره  درصد   ۱۰
با ۲۶ میلیون  بوده است. ذخیره فعلی سد کارده 
حجم، ۱۲ درصد و سد ارداک با ۳۰.۳ میلیون متر 
منابع  سد   ۴ این  است.  درصد   ۱۸ حجم،  مکعب 
تأمین در اختیار آبفا هستند. همچنین سد تبارک 
قوچان با حجم ۶۰ میلیون متر مکعب امسال ۲۶ 
آب منطقه ای  شرکت  مدیرعامل  دارد.  آب  درصد 
خراسان رضوی گفت: پیش بینی شده انتقال آب از 
دریای عمان به شرق کشور سال ۱۴۰۶ انجام شود؛ 
لوله گذاری این طرح در استان سیستان وبلوچستان 
شروع شده است. وی بیان کرد: امروز برای ما ثابت 
شد که در حال گذراندن سخت ترین سال آبی در 
طول تاریخ ثبت آمار هستیم. سال آبی ۱۴۰۲-۱۴۰۱ 
سخت ترین، کم بارش ترین و خشک ترین سال استان 
و شهر مشهد است. نمی توانیم بگوییم از دوران پیک 
تیر و مرداد عبور کردیم اما به نظر می رسد در منحنی 
نزولی هستیم. طاهری با بیان اینکه خراسان رضوی 
در کشور رتبه اول را در خشکسالی دارد و در استان 
نیز شهر مشهد خشک ترین شهر است، عنوان کرد: 
تا این لحظه استان ۹۹.۶ میلی متر بارش را ثبت کرده 
که در سال گذشته این عدد ۱۴۶.۹ و میانگین بارش 
درازمدت ۱۸۴.۱ میلی متر بوده؛ بنابراین نسبت به 
سال گذشته ۳۲.۲ درصد و میانگین درازمدت ۴۵.۹ 

درصد کاهش داشتیم. این عدد فوق العاده بالا بوده 
و استان نصف میانگین بارش را دریافت نکرده است.
رضوی  خراسان  آب منطقه ای  شرکت  مدیرعامل 
بارش  میلی متر  امروز ۷۰  تا  نیز  مشهد  در  افزود: 
داشتیم که سال گذشته به عنوان یک سال خشک 
میلی متر   ۲۱۲.۷ درازمدت  بارش  میانگین  و   ۱۶۵
بوده، بنابراین ۵۸ درصد نسبت به سال گذشته و 
۶۷ درصد نسبت به میانگین درازمدت کاهش بارش 
داشتیم. اثر بارش ها در میزان ذخیره آب سدهای 
کاهش  به  توجه  با  کرد:  بیان  وی  است.  استان 
منابع سطحی ناگزیر بودیم بخشی از آب مورد نیاز 
را از آب زیرزمینی تأمین کنیم. تخصیص جدیدی 
به آبفا برای چاه ها ندادیم. حتی چاه هایی که متولی 
صرفاً  نیاوردیم،  مدار  در  هنوز  را  شدیم  آن  حفر 
برای عبور از بحران و برداشت موقت بود و پروانه 
این چاه ها نیز به نام خود آب منطقه ای ثبت شد. 
زمانی که قصد حفر چاهی را داریم باید کیفیت و 
فاصله چاه را رعایت کنیم. طاهری اضافه کرد: اخیراً 
یکی از اساتید دانشگاه و از نخبگان پروژه تحقیقاتی 
با آب منطقه ای در خصوص تأثیر نصب کنتورهای 
چاه های کشاورزی نتایج کار را بیان کردند. اهداف 
تعادل بخشی با نصب کنتورهای هوشمند به طور 
متوسط در تمامی دشت های استان ۳۲ درصد مؤثر 
بوده و این میانگین برای ۱۸ دشت نخست استان 
به ۸۲ درصد افزایش یافته است. ما شیب منحنی 
تعادل را کاهش دادیم و از حالت تند به ملایم تبدیل 
شده که تنها به دلیل رعایت میزان برداشت توسط 
کشاورزان بوده است. امیدواریم با تداوم استفاده 
آب  کمیت  مسئله  کنتورها  این  از  بهره برداری  و 
زیرزمینی در استان و مشهد به خوبی مدیریت شود.
رضوی  خراسان  آب منطقه ای  شرکت  مدیرعامل 
در خصوص شوری آب در باغ گیاهشناسی مشهد 
گفت: دشت مشهد از ۹ کیلومتری شرق قوچان 
 ۳۰ در  و  کرده  عبور  مشهد  از  می شود،  شروع 
کیلومتری شهر به دشت نریمانی متصل می شود. 
هرچه به سمت شرق می رویم، کیفیت آب تنزل 
و  ایستایی  سطح  کاهش  دلیل  به  می کند.  پیدا 
داشته  می توانست  خوب  بارندگی های  که  اثری 
جمله  از  مناطق  برخی  در  نداشتیم،  و  باشد 
تمام  کیفیت هستیم.  افت  باغ گیاهشناسی دچار 
تلاش ما این است که هدایت الکتریکی مطلوبی که 

مردم بتوانند استفاده کنند، داشته باشیم.
وی با بیان اینکه برای مشهد و استان در افق ۲۵ 
ساله برنامه داریم، تصریح کرد: در سال ۱۴۲۰ ما در 
مشهد به ۳۹۶ میلیون متر مکعب آب نیاز داریم. 
در سال ۱۴۲۰، ۳۱ درصد آب شهر یعنی ۱۲۳ میلیون 
تأمین کنیم. طاهری  از چاه ها  باید  را  متر مکعب 
افزود: ۱۰۰ میلیون متر مکعب حدود ۲۵ درصد از آب 
شهر از محل جایگزینی پساب با آب کشاورزی، ۳۶ 
میلیون متر مکعب حدود ۹ درصد از کوه های شمالی 

مشهد، ۳ درصد به میزان ۱۰ میلیون متر مکعب از 
سد ارداک، ۵ درصد به میزان ۲۰ میلیون متر مکعب 
از سد شوریجه، ۲ درصد به میزان ۷ میلیون متر 
معادل ۳۰  درصد  گلستان، ۸  رودخانه  از  مکعب 
میلیون متر مکعب از سد دوستی، ۲ درصد معادل 
۹ میلیون متر مکعب از سدهای طرق و کارده و ۱۵ 
درصد معادل ۶۱ میلیون متر مکعب از شیرین سازی 

و انتقال آب از دریای عمان است.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای خراسان رضوی در 
خصوص سد شوریجه بیان کرد: سد شوریجه حدود 
۳۲ درصد پیشرفت فیزیکی دارد. این سد با حجم 
مخزن ۲۳۰ میلیون متر مکعب قابلیت تنظیم آب 
به میزان ۲۸ میلیون متر مکعب را دارد. قرار است 
مسیر،  روستاهای  مشهد،  شرب  آب  از  بخشی 
کشاورزی و محیط زیست از طریق این سد تأمین 
شود. وی ادامه داد: تونل انتقال و فرازبند این سد 
تمام شده، عملیات اجرایی پنل های دیواره آب بند 
شروع شده و عملیات تزریق در حال ادامه است. 
این پروژه جزو پروژه های اولویت دار وزارت نیرو بوده 
و در پاییز سال ۱۴۰۳ آبگیری خواهد شد. اعتبار این 
سد در برآوردهای اولیه ۵۷۰ میلیارد تومان برای خود 
سد و ۳۰۰ میلیارد تومان برای خط انتقال بوده است.

طاهری در خصوص انتقال آب از کوه های شمالی 
مشهد عنوان کرد: در این زمینه ما به دو وظیفه 
مکلف شدیم. اول به روز کردن هیدرولوژی و دوم 
اقناع اجتماعی مردم است. گزارش ما کامل است و 
تقدیم مدیر دیوان محاسبات خواهیم کرد. این پروژه 

در لیست پروژه های تأمین آب مشهد قرار دارد.
رضوی  خراسان  آب منطقه ای  شرکت  مدیرعامل 
در خصوص پارک چهل بازه گفت: ما قول داده و به 
آن وفادار بودیم که در مورد این موضوع طمأنینه و 
آرامش شهر را رعایت کنیم. از نظر آب  منطقه ای آن 
محدوده بستر رودخانه چهل بازه است. همه هدف 
ما این است که این بستر و رودخانه حفظ شود. 
رودخانه چهل بازه دارای حوزه آبریزی به مساحت 
۳۴۰ کیلومتر مربع است که ۲۰ میلیون متر مکعب 

در سال آورد فعال دارد.
وی اضافه کرد: مقام قضائی اخیراً توصیه ای داشتند 
و تکلیف کردند در بازه زمانی محدود وارد مصالحه 
شویم. جلسه ای را برگزار کردیم، راه حل هایی را ارائه 
کردیم تا در کنار این موضوع بستر رودخانه حفظ 
اجازه دادیم  این بستر به شهرداری  برای  شود. ما 
و شهرداری نیز برنامه داشت از پل پرتوی تا سید 
رضی رودپارک ایجاد کند که شروع کردند. امیدواریم 
بتوانیم به راه هایی دست پیدا کنیم تا هم بستر بودن 

رودخانه حفظ و هم مشکل مالباختگان حل شود.
طاهری با اشاره به اینکه در پروژه هایی که منجر 
بگذرانیم، میانگین  را  امسال  تیر و مرداد گرم  شد 
از  خصوصی  اشخاص  و  مردم  حمایت  و  کمک 
میانگین کمک و حمایت دستگاه های رسمی بیشتر 

بود، تصریح کرد: کارهای بزرگ تری پیش رو داریم. 
باید  مشهد  و  رضوی  خراسان  رسمی  دستگاه های 
بیش از آنچه تاکنون کمک کردند، کمک کنند. در 
زمان هایی همه بسترها فراهم بود اما ماه ها برای یک 

مجوز معطل ماندیم.
رضوی  خراسان  آب منطقه ای  شرکت  مدیرعامل 
خاطرنشان کرد: متوسط سرانه اعتباری حوزه آب در 
کشور برای هر نفر ۳۵۰ هزار تومان در سال تعیین 
شده اما برای استان خراسان رضوی ۷۸ هزار تومان 
است که این وضعیت خوبی نیست. طرح هایی ارائه 
ایجاد  موانع  این طرح ها  برای  متأسفانه  اما  کردیم 
می شود. تأمین آب استان کار بسیار سختی است. 
نمره برخی دستگاه  های کشوری ما در این موضوع 

قابل قبول نیست.
دوره  در  کرد:  بیان  کشف رود  خصوص  در  وی 
استانداری اسبق وظایف کشف رود طی تفاهمی به 
شهرداری منتقل شد. در حال حاضر اقدامات نیاز 
به سرعت بیشتری دارد. آقای قلندر شهردار مشهد 
توجه ویژه ای کردند و امیدواریم در بازه زمانی تعیین 
شده به اتمام برسد. آب منطقه ای بستر کشف رود 
را به ازای هر متر مربع یک ریال در حد رایگان در 
سه جانبه  تعامل  در  تا  می دهد  قرار  مردم  اختیار 
بین آب منطقه ای، شهرداری و سرمایه گذاران خرُد، 
دومین رودپارک شهر را در کشف رود داشته باشیم. 
باید سرمایه گذار بخش خصوصی را در کشف رود 

قبول کرده و به صحنه بیاوریم.
در  توس  اینکه شهرک صنعتی  بیان  با  طاهری 
به  را  فاضلاب  و  نداشت  تصفیه خانه ای  گذشته 
سمت پرکندآباد گسیل می کرد، عنوان کرد: در چند 
متر  ظرفیت ۶۰۰۰  به  تصفیه خانه ای  گذشته  سال 
مکعب در شبانه روز برای این شهرک ساخته شد. 
برخی صنایع به شکل غیر مجاز تخلیه فاضلاب دارند 
و  دادیم  واکنش نشان  این موضوع  به  که نسبت 
خواهیم دادیم. مجموع مصرف آب صنایع در استان 
عدد بسیار محدودی است، ۱.۶ درصد آب استان 
را صنایع و ۳.۲ درصد را نیز بخش خدمات مصرف 
می کنند. شهرک ها مکلف هستند آب را تصفیه کرده 

و تحویل آب منطقه ای بدهند.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای خراسان رضوی در 
خصوص چاه های غیر مجاز خاطرنشان کرد: اگر از 
پنج اقدام جلوگیری کنیم، رسالت عمده خود را در این 
حوزه انجام داده ایم. اول انسداد چاه های غیر مجاز 
و دوم کنترل برداشت است که با نصب کنتورهای 
هوشمند برداشت چاه های غیر مجاز مدیریت شده 
اما هنوز میزان کسری مخزن ما ناشی از برداشت 
چاه های مجاز از حجم کل چاه های غیر مجاز بیشتر 
چهارم  رودخانه ها،  بستر  تصرف  رفع  سوم  است. 
برداشت موتور تلمبه ها و استخرهای غیر مجاز و 
پنجم آلودگی منابع آب است. در سال جاری ۴۴۲ 

حلقه چاه غیر مجاز در استان مسدود شده است.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان رضوی خبرداد

ح هوشمندسازی شبکه آب خراسان رضوی در سال جاری آغاز طر
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان رضوی از آغاز طرح هوشمندسازی شبکه آب خراسان رضوی با توجه به زیرساختهای موجود در سال 

جاری خبر داد.

تور دوچرخه 
سواری 

آذربایجان 
قدیمی ترین 

رویداد ورزشی 
بین المللی 

کشور است 
و حتی در 

زمان جنگ 
نیز وقفه ای در 

برگزاری آن 
ایجاد نشد

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: در صورت تامین منابع مالی لازم، 
بیمارستان ۵۳۱ تختخوابی بندرعباس پایان سال ۱۴۰۲ به بهره برداری می رسد.

 غلامعلی جاودان در جمع خبرنگاران افزود: بیمارستان تخصصی کودکان 
مسوولیت های  راستای  در  بندرعباس  نفت  پالایش  مشارکت  با  بندرعباس 
اجتماعی این شرکت ساخته شده است. این بیمارستان در زمینی به وسعت ۹ 
هزار مترمربع و در پنج طبقه با اعتبار اولیه یکهزار و ۶۵۰ میلیارد ریال در مجاورت 

بیمارستان کودکان فعلی بندرعباس احداث شده است.
نام  به  قرار است  بندرعباس که  بیمارستان ۵۳۱ تختخوابی  بیان کرد:  وی 
»شهدای هرمزگان« نامگذاری شود، سال ۹۱ یعنی حدود ۱۰ سال پیش کلنگ 
زنی شد که این پروژه در سال ۹۹ ابتدای دولت سیزدهم حدود ۳۰ درصد، در 
سال ۱۴۰۰ حدود ۳۵ درصد و هم اکنون ۷۹ درصد پیشرفت فیزیکی دارد؛ این 

بیمارستان در صورت تأمین منابع مالی تا پایان امسال به بهره برداری می رسد.
میناب  بیمارستان های  به  پزشکی هرمزگان همچنین  علوم  دانشگاه  رئیس 
و بستک اشاره ای کرد و گفت: بیمارستان ۱۶۰ تختخوابی میناب در سال ۹۹ 
حدود ۲۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشت که هم اکنون به ۶۰ درصد رسیده و 
کار بیمارستان بستک نیز در واقع به پایان رسیده و بخش هایی از آن آماده 
بهره برداری است. جاودان یادآورشد: ساخت دانشکده پرستاری در بندرلنگه و 
دانشکده بهداشت در میناب از سوی وزارت بهداشت پیگیر شدیم و باتوجه به 
نشستی که هفته گذشته با وزیر بهداشت داشتیم، نظر قطعی برای ساخت این 

پروژه ها اعلام شد.

ناوگان  بودن  قدیمی  و  فرسودگی  هرمزگان،  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
آمبولانس را یکی از جدی ترین چالش های این مجموعه ذکر کرد و گفت: حدود 
۳۰۰ آمبولانس در استان داریم که بسیاری از آن ها فرسوده و نیازمند اعتبار است. 
تعدادی از این آمبولانس های فرسوده نیز در حال بازسازی و تعمیر هستند. وی 
با اشاره به اینکه حدود ۸۰ پایگاه سلامت در سطح استان هرمزگان فعال است، 
اظهارکرد: هم اکنون ۵۳۰ پرنسل علوم پزشکی هرمزگان در حوزه اوژانس استان 
به مردم خدمت می دهند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان همچنین در 
بخش دیگری از سخنان خود به تخت های فعال بیمارستانی در استان اشاره کرد 
و گفت: در مجموع ۲ هزارو ۶۲۶ تخت فعال بیمارستانی در استان وجود دارد 
که بیماران از این خدمات استفاده می کنند. جاودان یادآورشد: ۱۷۷ مرکز جامع 
سلامت، ۶۱۸ خانه بهداشت، ۱۲۳ پایگاه فعال سلامت و ۱۲ واحد مراقبت مرزی 
از دیگر مراکز تحت فعالیت علوم پزشکی هرمزگان بوده که به مردم خدمات 
می دهند. وی اظهار کرد: هم اکنون ۲ هزار و ۸۳۵ کادر پرستاری، ۳۲۵ متخصص 
و فوق تخصص بیمارستانی، ۲ هزار و ۸۳۵ کادر پرستاری، بیش از یکهزار و 
۳۰۰ بهورز و مراقب سلامت و ۴۹۳ پزشک عمومی و دندانپزشک نیز در استان 

هرمزگان فعالیت دارند.
دانشجوی   ۲۱ پذیرش  به  ادامه  در  هرمزگان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
خارجی در این دانشگاه اشاره کرد و گفت: در راستای سیاست های دولت برای 
همکاری های بین المللی، این دانشجویان در رشته های پزشکی و دندانپزشکی 

مراحل تحصیلات خود را سپری می کنند.

لازم شاهد حضور  زیرساخت های  تأمین  با  امیدواریم  کرد:  اضافه  جاودان 
دانشجوهای بیشتری در استان باشیم وهم بتوانیم شرایطی را فراهم کنیم که 

گردشگری سلامت در استان داشته باشیم.
با اشاره به حدود سه هزار و ۵۰۰ دانشجوی در دانشگاه علوم پزشکی  وی 
هرمزگان نیز گفت: ۳۲۱ هیأت علمی به تدریس این دانشجویان مشغول هستند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان، برنامه سلامت خانواده را از سیاست های 
مهم دولت سیزدهم و جزو برنامه های جامع و شاخص در دستورکار وزارت 
جوان سازی  برای  ارزشمند  فرصتی  این  گفت:  و  دانست  درمان  و  بهداشت 

جمعیت است که امیدواریم بتوانیم در این زمینه موفق باشیم.
جاودان ادامه داد: سلامت خانواده یک برنامه جامع با شعار »هر فرد ایرانی 
یک مراقب سلامت داشته باشد«، است که فرد بتواند در ارتباطی ۲ سویه با 
مراقب سلامت خود ارتباط بگیرد و در جریان سلامتی خود باشد و در صورت نیاز 
به مداخله بیشتر یعنی مراجعه به پزشک یا خدمات دیگر، از طریق همین مراقب 
سلامت هماهنگ شود. وی با اشاره به اینکه این برنامه پیش از این در بسیاری 
از روستاها اجرا می شد، گفت: هم اکنون برنامه سلامت خانواده در شهرهای 
بالای ۲۰ هزار نفر در سطح کشور نیز آغاز شده که در استان هرمزگان این کار از 

شهرستان بندرلنگه استارت زده شده است.
این مقام پزشکی در هرمزگان، یکی دیگر از سیاست های دولت سیزدهم را 
برنامه جوانی جمعیت و سبک زندگی سالم دانست و ابرازکرد: یکی از وظایف 

علوم پزشکی برنامه ریزی و ترویج فرزندآوری بر جوانی جمعیت است.

جاودان گفت: از رسانه ها انتظار می رود با قلم و بیان خود، جامعه را به سمت 
جوانی جمعیت، امیدآفرینی در جامعه تشویق کنید، چرا که وقتی جامعه ای 
به سمت پیری برود نیروی کار و نیروی خلاق آن کم خواهد شد؛ البته در 
شاخص ها مطرح است که استان هرمزگان در بحث جوانی جمعیت نسبت به 

نرمال کشوری وضعیت بهتری دارد.
وی تلاش در افزایش سواد سلامت جامعه را یکی دیگر از مباحث مهمی 
دانست که باید به آن توجه کنیم و انتظار می رود رسانه ها در این زمینه نقش 

اساسی و اصلی داشته باشند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:
بیمارستان ۵۳۱ تختخوابی بندرعباس پایان سال به بهره برداری می رسد

نماینده عالی دولت در استان البرز گفت: گرانی بنزین شایعه 
است و تصمیمی برای افزایش قیمت بنزین در کشور گرفته نشده 
است.  به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری 

البرز، مجتبی عبداللهی با اعلام این خبر، افزود: شایعه گرانی بنزین 
منجر به شلوغ شدن صف های پمپ های استان شد که البته خبری 

بی اساس بود.

وی ادامه داد: مصرف درست و بهینه از سوخت و بویژه بنزین 
همواره مورد تاکید بوده چراکه همواره مصرف بنزین از تولید آن در 

کشور افزون بوده است. 

تصمیمی برای افزایش قیمت بنزین در کشور گرفته نشده است 


